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EL TRASLLAT A MAUTHAUSEN 

Montserrat Roig: I quan van decidir portar-vos a Mauthausen? A tots, us van 

portar? O us van triar? 

Amat-Piniella.: Sembla que la cosa que va passar... No, no, ens hi van portar tots 

en massa. No en van fer cap, de tria. Ni van fer cap tria ni allò que diuen: “Oh, és 

que aquest té més responsabilitats que un altre”, o això, doncs no. En absolut. No 

van fer cap tria. Tots en bloc, en massa, ens van portar cap a Mauthausen, amb uns 

trens que van posar, especials, i que va durar el viatge doncs no sé quants dies.  

... 

M.R.:  Però, no n’havíeu sentit a parlar, dels camps? 

A-P.: Dels camps, sí, però no pas de Mauthausen. 

M.R.:  Mauthausen no ho coneixia? 

A-P.: En absolut. 

M.R.:  Tu en vas sentir parlar per primera vegada...  

A-P.: Al moment que vaig veure el nom de Mauthausen allà, doncs mira 

“Mauthausen”. 

M.R.:  Però tu sabies que hi havia camps d’extermini? 

A-P.: Sí, això sí. Això ja ho sabíem d’abans, de la nostra guerra. Ja sabíem que a 

Alemanya, doncs els jueus, per exemple, els exterminaven i coses d’aquestes.  


